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 משולחן היו"ר

 
 לתושבות ולתושבי רמות השבים שלום רב,

 
שוב וכן נכנסו לתפקידם נציגינו במליאת המועצה ילפני כחודש נכנס לתפקידו הוועד החדש שנבחר לי

 האזורית.

 

וסדרי העבודה של  םנוהליהסוכמו ואושרו  בהשעד הראשונה והתקיימה ישיבת הובמהלך התקופה 

אושר בה ש כמו כן נפגשו חברי הוועד לישיבת תקציבהוועד וכן נבחרו יו''ר וחברי הוועדות השונות. 

 .והועבר למועצה האזורית 2019שוב לשנת יתקציב הי

 

 התחילו רוב הוועדות לפעול במשנה מרץ כדי לממש את היעד העיקרי שלקחנומאז כניסתנו לתפקיד 

  .עלינו, והוא שיפור איכות החיים בכפר

ועדת תשתיות ופיתוח בראשות יוסי שוסמן, ועדת תרבות בראשות רמה דודזון, ועדת חזות הכפר 

בנייה ותכנית  ,מיכל חורין, ועדת ביטחון בראשות אמיר קין, ועדת תכנוןואיכות הסביבה בראשות 

בימים  יתחילו לפעולועדות ויתר ה המתאר בראשות ישראל קרן, ועדת כספים בראשות חנה בר.

השתתפו בישיבות   הקרובים. נציגינו במליאת המועצה האזורית שלמה נמרודי וישראל טייבלום

 ים.המועצה והשתלבו בתפקידים שונ

 

אחריות  ,ך תחושה של שליחותולקחנו על עצמנו את התפקיד מת ,חברי הוועד והנציגים במועצה ,אנו

כבוד הדדי , בעניינית ,ורצון לשפר את איכות החיים בישוב. התחייבנו להתנהל בדרך מקצועית

 .אנחנו מצפים להתנהלות דומה מולנו ישוב.יוסובלנות אחד מול חברו וכולנו מול ה

 

 ,י שנה אזרחית נפלאה לכולםחוליבא

 
  יורם קליינר

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 ועדכונים  הודעות 
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 טיפול באסבסט
 חלה חובה לפנות את כל גגות ולוחות האסבסט. 2021עד שנת 

 
 ישנה כוונה של מספר תושבים שיש בחצרותיהם גגות אסבסט, 

 להתאגד ולפנות באופן מאורגן את האסבסט ובכך להוזיל את הפינוי.
 

 052-5607020שמעוניין, מתבקש ליצור קשר עם גיל מרכוס: כל מי 
 
 
 
 
 
 
 

 
 פנייה לציבור להציע פרויקטים לתכנית פיתוח רב שנתית

 
 ועדת הפיתוח והתשתיות של הוועד שוקדת בימים אלה על הכנת תכנית פיתוח רב שנתית.

 

התכנית תוגש לאישור הוועד ולאחר מכן תוצג למועצת דרום השרון, מתוך כוונה לגייס את 
התקציבים הדרושים לפיתוח, לאור הגידול המשמעותי של אוכלוסיית היישוב לעומת החסך 

 בהשקעה בתשתיות בשנים האחרונות. 
 

ות, את סדרי השנים הבא 10עד  5 -התכנית תגדיר את רשימת הפרויקטים הרצויים ליישוב ב
העדיפות ביניהם, והערכת דרישה תקציבית לכל פרויקט. התכנית אמורה לכלול את ההיבטים 

 הבאים:
 תחבורה: כבישים, מדרכות, שבילים, תמרורים •

 מבני ומתקני ציבור לתרבות ופנאי •
 צרכים תשתיתיים כלליים •

 
כיו של כלל הציבור, אנחנו רוצים להקים "בנק" של פרויקטים מתוכננים שיענה לרצונותיו וצר

 15 -ולפיכך מזמינים כל תושב שיש לו רעיון לגבי פרויקט פיתוח לפנות ולהציג את הפרויקט עד ה
, או אל יו"ר ועדת hashavim.org-vaadrh@ramotבינואר אל מזכירות הוועד בכתב או למייל 

 .yossi@shussman.comייל תשתיות יוסי שוסמן במ
 

נשמח לשקול את כל הפרויקטים שיוצעו על ידי הציבור, אולם כמובן שאיננו יכולים להתחייב לכלול 
פרויקט כלשהו בתכנית. הרשימה הסופית תיקבע על פי התמונה המלאה של הצרכים, העדיפויות 

 ותנו.והתקציבים שיעמדו לרש
 

  : יוסי שוסמן, גונן ישר, שלומי ריזמן, אלין פוטרוך, נמרוד פוביצרחברי ועדת תשתיות
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 תרבות
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 רישום למוסדות חינוך
 , הורים יקרים שלום רב

 השונים:להלן מועדי הרישום למוסדות החינוך 
 

 : גני ילדים
 31/01/2019ויסתיים ביום חמישי  09/01/2019יום רביעי בהרישום יחל 

 

 זכאות לרישום ילדים שנולדו בתאריכים:
 

 2014בינואר  1י"ט בטבת תשע"ג,  -מ    חובה
 2014בדצמבר  31כ"ח בטבת תשע"ד,  -עד  (5גילאי )

 2015בינואר  1כ"ט בטבת תשע"ד,  -מ  טרום חובה
 2015בדצמבר  31ט' בטבת תשע"ה,  -עד  (4גילאי )

 2016בינואר  1, הי' בטבת תשע" -מ טרום טרום חובה
 2016בדצמבר  31י"ט בטבת תשע"ו,  -עד  (3גילאי )
 

 : לתשומת לבכם
 גם אם ילדכם לומד השנה בגני המועצה עליכם לדאוג לרישומו באופן מקוון. •
או לשלוח מייל ל:  03-9000535/30/32לבירורים ושאלות ניתן להתקשר לטל'  •

michal@dsharon.org.il. 
 זכאי לבצע רישום מקוון רק מי שכתובתו מעודכנת לכתובת המועצה. •
ועצה מחוייבת לידיעתכם, אם בתום מועד הרישום לא רשמו הורים את ילדיהם, אין המ •

 לשבצם עפ"י מקום מגורים ותפעל עפ"י שיקול דעתה.
 

 
 

 : כיתה א'
 31/01/2019ויסתיים ביום חמישי  09/01/2019יום רביעי בהרישום יחל 

 

                      www.dsharon.org.il את הרישום יש לבצע באופן מקוון באתר המועצה בכתובת  •
 בתקופת הרישום בלבד.

 זכאי לבצע רישום מקוון רק מי שכתובתו מעודכנת לכתובת המועצה. •

או לשלוח מייל ל:  03-9000530/535לבירורים ושאלות ניתן להתקשר לטל'  •
michal@dsharon.org.il. 

לידיעתכם, אם בתום מועד הרישום לא רשמו הורים את ילדיהם, רשאית המועצה לשבצם  •
 במוסד חינוך עפ"י שיקול דעתה. 

 
 

 

 : שש שנתי-על יסודי
 27/01/2019ויסתיים ביום ראשון  07/01/2019הרישום יחל מיום שני, 

 

   www.dsharon.org.ilהרישום יעשה באופן מקוון באתר המועצה 
 לפרטים הבאים: בהתאם
 זכאי לבצע רישום מקוון רק מי שכתובתו מעודכנת לכתובת המועצה. •

mailto:michal@dsharon.org.il
http://www.dsharon.org.il/
mailto:michal@dsharon.org.il
http://www.dsharon.org.il/
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 מועדון ההרצאות של יום רביעי 

 

 
 , 17:30התכנסות בחדר ותיקים בשעה 

 18:00ההרצאה בשעה 
 כולם מוזמנים !!!

 
 
 
 

 השתתפות בצער
 ז"ל.ועד משתתף בצערו של רונן דואק במות אביו מאיר דואק וה •

 

 

 על המרצה  נושא ההרצאה שם המרצה תאריך

 פרופסור יואל רק 09.01.19

 
 הניאנדרטלים קרובינו המאד מוזרים

הניאנדרטלים הם "אנשי המערות" 
 המוכרים לנו מספרות ילדותנו. 

חיו מלפני חצי מיליון  הניאנדרטלים
שנים. אין ספק  30,000 -שנים עד לפני כ

שהם התקיימו פרק זמן ניכר במקביל 
להומו סאפיינס ואפילו באותם אתרים 

 גיאוגרפיים.
האם הם חוליה בשרשרת ההתפתחות 

 של האדם?
 

לא מכיר,  למי שבמקרה
פרופסור יואל רק, תושב רמות 

השבים, הוא מרצה וחוקר 
 בארץ ובעולם. 

פרופ' רק מרצה לאנטומיה 
ואנטרופולוגיה בפקולטה 

 ,לרפואה באוניברסיטת ת"א
חבר האקדמיה הלאומית 

 הישראלית למדעים.
 

 מדבריות קליפורניה יוסף שילוח 23.01.19

יוסף שילוח כבר הרצה אצלנו 
 נושאים שונים.בעבר על 

 הידע על מבוסס הפעם הנושא
 הבלתי התרשמותו וכן על שלו

 אמצעית משהותו שם. 
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 גשם גשם משמים

 אוריאל פרידמן
 

 מ"מ. 357.6 ( היא 21/12/18 עד  18/10/18כמות המשקעים שירדה מתחילת העונה בחצרנו )
 מ"מ. 264.6מזה בדצמבר 

 
 לשם השוואה הכמות שירדה בשנים קודמות:

 
 כל העונה      עד סוף דצמבר              השנה    

2017/2018                   105.7           426.4 
2016/2017                   274.8           449.4 
2015/2016                   351.5             609   
2014/2015                   233.5             630   
2013/2014                      388             554   
2012/2013                      346             777 

 
מקצועי וגם שהחתולות שבחצר השפיעו לפעמים על חשוב לציין שמכשיר המדידה שברשותי אינו 

 הכמויות )לטוב ולרע(.
מי שמחזיק ברשותו ציוד מדידה טוב יותר מוזמן לתקן את הנתונים ואף להמשיך את המדור 

 בעלונים הבאים.
 

 

 אז מה יהיה לנו החודש:  
 

 הרצאה בחדר ותיקים – 09/01

 הפנינג ט"ו בשבט – 18/01

 הצגת ילדים בבית העם – 22/01

 הרצאה בחדר ותיקים – 23/01
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 לואיס רוסו
 עו"ד אפרים היים

 
אני עוסק לעניין כתבה זו גם בענייני מגזר חקלאי, שלטון מקומי )ועדים מקומיים, מועצות אזוריות ומועצות 
מקומיות(, מקרקעין )הקמת יישובים משלב הרעיון והחול, וכל דבר ועניין הנכלל במונח מקרקעין( ודיני 

 תכניות לסוגיהן ויישומן.  -תכנון ובנייה 
 

את תפקיד היועץ המשפטי של מועצה מקומית רמות השבים עם ראשי המועצה מילאתי במשך שנות דור גם 
לדורותיהם, מעמנואל קלימן ז"ל והבאים אחריו, וכיועץ משפטי נתתי את היעוץ המשפטי השוטף 

 ללא תמורה. -בהתנדבות 
 

בעיות בתקופתו של ראש הוועד המקומי יוסי רוזנברג, מצאנו תמיד שפה משותפת לפתרון ברוח טובה של 
שהתעוררו מפעם לפעם, כמו לעניין כתבה זו, לדוגמה, הסדרת החלוקה של רמות השבים לשלושה אזורי 

האזור המקבל שירותי שער ושומר, האזור המקבל שירותי שער ללא שומר והאזור שלא מקבל  -שמירה 
 דבר, וסכומי היטל שמירה בהתאם, כאשר חיובי המועצה האזורית נעשו בהתאם.

  
יו של לואיס רוסו להיבחר כראש הוועד, הוא לא בחל אפילו בפרסום לשון הרע עלי כאדם וכעו"ד, במאמצ

 .2013בדצמבר  19וזאת במכתבו מיום 
 

פנייתי ללואיס רוסו במכתב, שבה פירטתי את פרסום לשון הרע כסיבה לכך שאיני מוכן להיפגש עמו, לא 
 גרמה לכך שיתנצל על פרסום לשון הרע.

 
ה שאני נמנע מלבוא בדברים עם לואיס רוסו שלא התנצל על פרסום לשון הרע עלי, הבאתי לידיעת את העובד

 חברי הוועד וגם לידיעת אורלי עם כניסתה לתפקיד.
 

באשר ל"שמירה", בתקופת לואיס רוסו התשלום לחברת השמירה נעשה על פי חוזה שהתרעתי וחזרתי 
לא רק מחמת שיש בו ערבוב של כספי היטל השמירה וכספי  והתרעתי במכתבים שאינו חוקי, בין היתר אך

 מנויים, ואין בו פירוט מספיק של מה כוללים שירותי השמירה.
 

משמערכת האזעקה בביתנו הופעלה מספר פעמים בהעדרנו מהבית, הפניות לסייר נענו בהודעה שמאחר 
 יצה.הוא אפילו לא מוכן לנסוע לראות מהרחוב אם יש פר -ואין לנו מנוי 

 
תפגע במודל -הגדיל לעשות מנהל חברת השמירה, ש"הסביר" לי שהיענות הסייר לפניות של מי שאינו מנוי 

הכלכלי של ההתקשרות שלו עם ועד מקומי רמות השבים, דהיינו מי שמשלמים דמי מנוי על פי הסכם שמה 
משלמים, יפסיקו את המנוי שלהם אם שיש בו זה מה הם חייבים לשלם ואין בו פירוט מספיק עבור מה הם 

 יתברר להם שאפשר לקבל אותו שירות תמורת היטל השמירה.
 

פניותיי לוועד המקומי בעניין אי היענות הסייר לפניות בני משפחתי ושלי, נענו בתשובות שונות ומשונות, 
מי שאינו מנוי, אולם תשובות הסייר לפניות של בני משפחתי ושלי נותרו שהוא אינו נענה לפניות של 

 ובהסדרת עניין זה כשל לואיס רוסו.
 

לחלק את ההוצאה  -לפי מ"ר, היה לואיס רוסו אמור לפלח  -כאשר השתנתה שיטת החיוב  בהיטל שמירה 
למה שמכוסה ע"י המנויים והיתרה על פי שלושת אזורי השמירה, ולמסור למועצה האזורית את הנתונים 

בחר למסור נתון אחד כללי והמועצה האזורית שמחה להפסיק לחייב לפי  לגבי כל אזור שמירה, אולם הוא
 אזורים וחייבה בחיוב אחיד, דבר המקל עליה את החיובים.
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 ת לואיס רוסותגוב
 

 עו"ד אפרים היים,
 

מעולם לא פקפקתי בניסיונך או ביכולתך כעורך דין. כמו כן נחשפתי לפלפוליך המשפטיים לא פעם 
 ולא פעמיים.

 
 על אף הקושי לעקוב אחרי טענותיך אני מרגיש חובה לציין מספר עובדות:

 
גביית היטל השמירה נעשית ע"פ תקנות של משרד הפנים ויישומן באחריות הבלעדית של  .1

 המועצה. אם יש לך טענות תפנה אליה.
השמירה "הציבורית" נעשית ע"י הוועד המקומי שבחר בחברת שקד. החוזה עם שקד נחתם  .2

 ע"י יוסי רוזנברג באישור הוועד הקודם, אותו הוועד שייעצת לו.
ההתקשרות עם שקד נבדקה מול הממונה על הביטחון והיועץ המשפטי של המועצה ופעלנו  .3

 על פי עצתם.
תלונותיך על איכות השמירה נבדקו ע"י אמיר עשבי ושוחחנו עם גיל שקד. לא אגזים אם  .4

 אציין שתיאורי המקרים שונים לחלוטין מתיאוריך.
 

 י לענות. לגבי השמצותיך הזולות, אין בכוונתי לרדת לביב כד
 

 בברכה,
 לואיס רוסו

 
 
 
 
 

 

בפגישה של לואיס רוסו עם תושבי מערב רמות השבים, הוא ענה לשאלת אחד התושבים בעניין החיוב 
ה שיש שלושה אזורי שמירה ברמות בהיטל שמירה, תשובה מוזרה, וכשאני הבהרתי למשתתפים בפגיש

השבים, והפתרון למניעת פגיעה בתושבי מערב רמות השבים הוא כמובהר לעיל, לואיס רוסו היה מופתע עד 
כדי נדהם, אמר ששומע זאת בפעם הראשונה, ביקש ממני מידע ומסמכים, ואריאלה אמרה לו מייד שיש 

 את המידע והמסמכים במשרדי הוועד, והיא תראה לו.
 

 משעד היום לא השתנתה שיטת החיוב בהיטל שמירה, נראה שלואיס רוסו כשל גם בהמשך הטיפול בעניין.
 

)בפעם קודמת שביקשתי לפרסם מכתב לא מחמיא ללואיס רוסו ולחברי הוועד המקומי,  נעניתי ע"י מערכת 
ם שבהם כשל לואיס העלון שבגלל האורך שלו הוא לא יפורסם, על כן ההמשך של כתבה זו בעניינים נוספי

 יגיע בהמשך(. -רוסו 
 
 

https://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwix8L6VobjfAhUOyaQKHZ3mDXoQjRx6BAgBEAU&url=https://www.stickdecor.co.il/products/item/243&psig=AOvVaw3mKPqz36Quil-OlvlH442s&ust=1545733768209694
https://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwix8L6VobjfAhUOyaQKHZ3mDXoQjRx6BAgBEAU&url=https://www.stickdecor.co.il/products/item/243&psig=AOvVaw3mKPqz36Quil-OlvlH442s&ust=1545733768209694
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 רכז הנוער, ניב לסקי
 

 תושבים יקרים,
 

 מבר חלף עבר, חודש מלא בפעילויות חינוכיות שונות ומגוונות ב״לול״.דצחודש 
 

 פתחנו את החודש בחגיגות חנוכה בסימן תרומה ומעורבות בקהילה. 
". החניכים עבדו קשה מאוד ובמשך זמן רב על מסע בזמןשכבת ח׳ ארגנה אירוע מקסים בנושא "

אירוע זה. אפשר לסכם ולהגיד שהיה אירוע מאוד מוצלח ואנו שמחים מאוד על הנוכחות הגבוהה 
 עיל באירוע.של תושבי הכפר שהגיעו ולקחו חלק פ

 תודה שהגעתם לשמוח אתנו!
 

 . פרויקט שיתוף עם ותיקי הכפר, השכבה הבוגרת התאספה במסגרת בערב נר שני של חנוכה
ילדי השכב"ג התחלקו לקבוצות וביקרו את הוותיקים בבתיהם. בני הנוער גילו עניין וקשב רב לנוכח 

 י "איך נראינו בעבר".הסיפורים האישיים של ותיקי הכפר וגם מעט הופתעו מסיפור
לאחר פעילות בבתים, התכנסו ותיקים וצעירים במועדון ה"לול" לארוחה קלה והדלקת נר שני 

 במשותף.
 זוהי תחילתה של ידידות מופלאה...

  
ימים  4. הטיול שאורכו לטיול חנוכה בהרי אילתבמסגרת אירועי חנוכה יצאו חניכי השכבה הבוגרת 

הנוער ישן בשטח, מכין את הארוחות בעצמו, חורש מסלולים מרהיבים הינו טיול חוויתי במיוחד, 
ביופיים ועובר פעילויות חברתיות מגבשות במשך כל הטיול. הטיול הוכתר "כטיול הכי שווה 

EVER"... 
 

היה מרגש  פעולת היכרות ראשונה לילדי שכבת ג׳ עם המדריכים שלהם,בנוסף החודש התקיימה 
הגיעו מלאי מוטיבציה לפעילות ראשונה בלול. הפעולות יתרחשו כאחת מאוד, וניכר כי הקטנקטים 

לחודש על מנת לחשוף את ילדי שכבת ג' בהדרגה לפעילות ה"לול" לקראת כניסתם לצוות השכב"צ 
 בשנה הבאה.

 
ראשון בבית ספר קוממיות שבמסגרתו חניכי הלול  הפנינג קוממיותלחודש נערך  14-ביום שישי ה

כב״ג זכו לשמח את תלמידי בית הספר. מדריכי קוממיות מוסרים שזו מסורת מתנדבים. חברי הש
 מדהימה שצריכה להימשך עוד שנים רבות. 

 
 ."שבלול" -בחודש ינואר הקרב ובא מצפה לנו שבוע מיוחד 

במהלך השבוע  –באירוע זה יהפכו חברי השכבה הבוגרת את ה"לול" לבית הזמני שלהם למשך שבוע 
החניכים מתנסים בניהול עצמי לרבות בניית תקציב, בישול, הפקת תכנים ומעל לכל גיבוש והעצמת 
חברויות. החניכים הבוגרים ישנים בלול ובבוקר כולם )!( יוצאים יחד לבית הספר. עם חזרתם הם 
מכינים ארוחת צהריים משותפת, מתפזרים ללמידה בחדרים ולפעילויות חברתיות שונות, בכל ערב 
החניכים מארגנים פעילויות שונות ומגוונות. החניכים ממתינים לשבוע השבלול בכליון עיניים ואנו 

 נעשה הכל על מנת שהם יחוו שבוע מהנה, משמעותי, בטיחותי ומוצלח.
 

 פעילות מוצלחת!מאחל לכולנו המשך 
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 עברהבזקים מה
 רחובות הכפר ...

 
 לפני חודשים אחדים אובחנה תופעה מעניינת בצומת המייסדים הלימון. הנה היא לפניכם:

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 ובמבט קרוב יותר לשני השלטים

 
 
 

               
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

 
לשלטים שלנו, אך כל יישוב הנציח מסתבר שהשכנים שלנו בחרו להציב שלטי רחובות הדומים מאוד 

את המייסדים שלו וגם רחוב הלימון זכה לשתי גרסאות. בעקבות ה'תגלית' הזאת יצאנו לתחקיר 
 אודות הרחובות בכפר ושמותיהם.

 
במשך תקופה ארוכה מאז הוקם הכפר, לא ניתנו שמות לרחובות. לצורך ציון אזור מגורים השתמשו 

' )כיום רחוב האלונים(, 'בלוק בינדרמן' )אזור 2המייסדים(, 'בלוק ' )כיום רחוב 1בשמות: 'בלוק 
 חצב( 'כרמים' )כיום רחוב הכרם(.ההבריכה(, 'גידול עופות' )כיום רחובות השמש העולה, 

 
מאוחר יותר, כאשר רצו לציין תוואי דרך, בעיקר לצורך תכנון כבישים, נעזרו בציון בעלי הבתים, 

 מל", או "מפוביצר עד פאולה כהאן ...".כגון: "מהכביש הראשי עד הו
מדי פעם הוצעו שמות לרחובות למשל: 'רחוב טוסקניני' )היום רח' בית העם(, או 'רחוב טריטש', 

נקבעו שמות לרחובות אבל הם לא שולטו. עם גידול הכפר,  60-אבל הם נדחו. כנראה שבשנות ה

 בשלט של רמות השבים:הכיתוב 
 הרחוב הראשון ברמות השבים,

 , מייסדי הכפר1933-כאן התיישבו  ב
 שהגיעו מגרמניה בעלייה החמישית

הכיתוב בשלט של כפר מל"ל:                        
 1912-על שם מייסדי כפר מל"ל שהוקם ב



14 
 
  

alon.ramot.hashavim@gmail.com  

ט לקבע את שמות הרחובות ולשלט הוחל 1971התגבר הצורך בסימון מוסכם של הרחובות. בשנת 
 אותם.

 
 נכתב: 1971באפריל  11-בעלון רמות השבים מ
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 בעלון של ראש השנה נכתב: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

רשימת השמות הסופית שונה רק מעט מרשימת ההצעות. נוספו שמות הרחובות 'הפקן', 'מעלה 
'רחוב הרצל' שממש בסמוך לפרסום זה הוחלף שמו ל'רחוב שרת'. 'צבר' החליף הוורדים' וכן נזכר 

 על'. בסוף הרשימה הסופית צוין כי בקרוב ייגשו לביצוע השילוט.-את 'אל
 

 כנראה שהשילוט בוצע כמה פעמים או בכמה דגמים
 
 
 
 
 
  

 
 
 
 
 

 2013הצילומים מתוך ספרה של יעל ירקוני: 'כפר הולדתי', 
 

 , 1972על סיכום המיזם של הרחובות ועל מה שקדם לו, נכתב בעלון ראש השנה תשל"ג, 
 מה נשמע בכפר? במדור : 

 

 

 הוויכוחים אין ספור בעד ונגד שלוט רחובות, נראים היום כמעט אבסורדיים.  ...
 הנהנים הראשיים הם כמובן הדוורים המחליפים.

  הכפרים.ו והיינו לכפר ככל מבינתיים התרגלנו כולנו לקרא לרחוב בש
 
 

בשלטים חדשים, מעוטרים בציורים וכוללים הסבר  2013השלטים בעיצוב הראשון הוחלפו בשנת 
  ורשבסקי ומיכל דגן.-על מהות השם. את השלטים עיצבו שירה פלד

 
 

        
 
 
 
 
 
 
 

 2018השילוט החדש, צילום: אסנת שירן,  השילוט בעבר, צילום מספרה של יעל ירקוני 
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 שילוט רחוב בית העם בצומת שרת –חדש וישן 
                      

 
 עם הגידול הנמשך והולך של הכפר נוספו קבוצות בתים ואתם רחובות חדשים.             

(. 'דרך הסולטן' שונתה 2000-1999( ורחוב 'התות' )1994רחוב 'הדקל' ) –בחלקו המזרחי של הכפר 
 .(2011ל'דרך המלך' )

 
 (.                        80-'סמטת החצב' )כנראה בשנות ה – 4בחלקו המערבי, מעבר לכביש 

 
תרנגול', על שם רפי הקישק ניתן השם '-לרחוב המוביל אל השכונה החדשה שהוקמה על אדמות אבו

(. 2000בדצמבר  3-גינצבורג, שנפל במלחמת העצמאות וזה היה כינויו )החלטת המועצה המקומית ב
 . 2004במרס  19-קס הסרת הלוט משלט הרחוב התקיים במעמד חבריו, ותיקי הפלמ"ח, בט
 

בתוך השכונה נקבעו ביוזמת נמרוד פוביצר שלושה רחובות: 'האקליפטוס', 'החורשה' ו'סמטת 
 (.2011בפברואר  8-השדה' )השמות אושרו בישיבת הוועד המקומי ב

 
 מקורות: 

 והמועצה המקומית רמות השבים.פרוטוקולים ועלונים של ועד הכפר  •
 , יוסי רוזנבלום, רפי הימן ונמרוד פוביצר.גסמןפרטי מידע באדיבות אריאלה  •
 2013מספרה של יעל ירקוני, כפר מולדתי,  –צילומים של שלטים ישנים  •

 אסנת שירן. –צילומים של שלטים חדשים, תחקיר וכתיבה  •
 

 
 
 
 
 
 

https://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwix8L6VobjfAhUOyaQKHZ3mDXoQjRx6BAgBEAU&url=https://www.stickdecor.co.il/products/item/243&psig=AOvVaw3mKPqz36Quil-OlvlH442s&ust=1545733768209694
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פְסָא ק ֻּ  ב ַּ
 דב זהר

 

מוֹ  לַיִם, חוֹל מֵאֶרֶץ הַקֹּדֶש,כְּ רוּשָׁ  אֲוִיר יְּ

א . סָׁ דֵן, גַם לַשֶקֶט יֵש קֻפְּ בוּק מֵי יַרְּ  אוֹ בַקְּ

ר עַד דִין סֶדֶק.  הַנֶאֱגָׁ

 

שוֹטֵט   שֶקֶט שֶנוֹעַד לְּ

 מִקִימּוּטֶיהָׁ אֶל סוֹפוֹ,

רֵחַ,  חוֹלֵי יָׁ ה וְּ רָׁ צָׁ  אֶל סוֹעֲרִים לְּ

דֵה הַקֶ  חוֹב, בִשְּ רְּ  טֶל,בָׁ

כֻוֶּצֶת. ם הַמְּּ נָׁ בִטְּ  בְּ

 

רֵר, תַחְּ ה יִשְּ מָׁ מָׁ  בִדְּ

נִים,  בָׁ גַלִים לְּ  שוֹצֵף לֵילוֹת לְּ

נֵחַ, פַעְּ בוֹנֵן לְּ  בַחֲלוֹמוֹת יִתְּ

ה אַחֲרוֹן,  בַר מָׁ  לוֹמַר דְּ

ה שָׁ א חֲדָׁ סָׁ רֶה קֻפְּ ז, יַפְּ  אָׁ

  שֶל סוֹף הַפַחַד, שֶל רֹּגַע.

נֵיי שֶאוֹן תַלֵק מִפְּ יִסְּ  ,וְּ

ם לַגוּף  כַצֵל הַנֶעֱלָׁ

דִים. עוֹמְּ  אֶל הַמַּיִם הָׁ

 מֻתַש.

 

 וַאֲנִי מֵשִיב רוּחוֹ,

פַר כוֹ שֶל הַפַרְּ גוֹנֵן דַרְּ  מְּ

ה רָׁ  אֶל תֻכִי חֲזָׁ

ק זָׁ סוֹגֵר חָׁ  וְּ

א.  עַד לַסֶדֶק הַבָׁ
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 הצורך בהוראת הפילוסופיה של המדע
 מיכאל רוטשילד

 
הוא מכתב שכתבתי ליולי תמיר בעת שכיהנה כשרת החינוך. הדברים עיקר תוכנה של רשימה זו 

 הכתובים בו נכונים היום כפי שהיו נכונים בתקופתה.
 

 המכתב ליולי תמיר:
 

 בשנים האחרונות חווה החברה הישראלית סחף מתמשך של חזרה בתשובה.
 

סחף זה הנו רק אחד הביטויים של נהייה גוברת, בארץ ובעולם, אחרי הסברים בלתי רציונאליים 
ותמונת עולם מיסטית והזויה, המתבטאת, מעבר לחזרה בתשובה, גם באימוץ גובר והולך של 

"פילוסופיות" העידן ה"חדש" )אלו שלפני שקבלו את שמן היומרני היו ידועות כאמונות הטפלות 
 יניים( ושל גישות פסוודו מדעיות כמו "רפואה" אלטרנטיבית.של ימי הב

 
בדיונים שבהם נידונה התופעה, חוזרת ומושמעת הטענה שהיקפה הוא תוצאה ישירה של ריקנותם 

 של החיים החילוניים. טענה זו מושמעת לעתים קרובות גם מפי אנשים שבחרו בחיים חילוניים.
 

 דאות שאין בטענה זו ולא כלום.כחילוני מבחירה חופשית אני יודע בוו
נכון אמנם שחייהם של רבים מבין המתקראים חילוניים ריקים מתוכן ממשי, במיוחד בימינו, 
לאחר מיצוי הפוטנציאל הממלא שהיה לחזון הקמת המדינה, אבל ריקנות זו אינה אינהרנטית 

 בארץ )ובעולם(.לחילוניות; היא מאפיינת רק את תוצריה של מערכת החינוך החילוני 
 

כדי להבין במה לוקה מערכת החינוך כדאי אולי להבין מה היה הגורם שהביא לסיומם של ימי 
הביניים ולשחרורם של חלק מבני האדם משביין של האמונות הטפלות שבהן נשבו כתינוקות. לא 

 קשה להבחין בכך שגורם זה הוא התפתחות הגישה המדעית לחקר המציאות.
 

קע זה, מדוע הממסדים הדתיים תקפו ככל יכולתם את מיצגיה ומסקנותיה של מובן גם, על ר
הגישה המדעית שהיא ההיפך הגמור מן הגישה הדתית המושתתת על אמונה עיוורת, ללא בדיקה, 

 באקסיומות שבחרו מייסדי וממסדי הדת.
 

רות המסקנה העולה בבירור מן הנ"ל היא שאחד הכלים היעילים ביותר במלחמה באותה "בע
מרצון" הוא הנחלת ערכיה של המתודה המדעית על ידי מערכת החינוך או, במילים אחרות, 

 הוראת הפילוסופיה של המדע.
 
לצערי, רוב התלמידים אינם אינטליגנטים דיים כדי להסיק את הפילוסופיה הזאת רק מתוך חומר 

יולוגיה ודרושה הלימוד המועבר כאשר מלמדים מדעים ספציפיים כמו פיסיקה, כימיה או ב
מסגרת מיוחדת שתעמיד אותם על הערכים המשותפים לכל הגישה המדעית )הוכחה בולטת לכך 

שאפילו חלק מן המדעים מועברים באופן "דתי" היא העובדה שמרבית תלמידי המגמות המדעיות 
המתקדמות מסיימים את לימודיהם בתיכון מבלי שהבחינו בעובדה שלימדו אותם שתי 

זו שבה מערכת מגיעה לשיווי משקל כאשר שקול הכוחות הוא אפס וזו שבה שווי  –"פיסיקות" 
ומבלי להבין שיש לשאול את  –משקל מושג כאשר האנרגיה הפוטנציאלית היא מינימאלית 

 השאלה מדוע מתיישבים פתרונותיה של הפיסיקה האחת עם אלה של האחרת(.
 

 תב זה.מכאן אני מגיע, כמובן, להמלצה שבעטיה כתבתי מכ
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אני חושב ששילוב שיעורי חובה בפילוסופיה של המדע בתוכניות הלימודים הוא צורך מובהק של 
 השעה.

יתר על כן: אם יש דבר שהייתי מצפה ממערכת החינוך להעניק לתלמידים גם אם יקוצץ תקציבה 
 במידה שלא תאפשר לה להורות יותר ממקצוע אחד הרי זו הפילוסופיה של המדע.

 
הביעה חגית הסכמה עם דברי.  –הפרופסור חגית מסר ירון  –קיימתי עם ידידתי מנוער בשיחה ש

היא אמרה, עם זאת, שלדעתה תתקשה מערכת החינוך להקים מערך הוראה מלא לנושא ושכדאי, 
לכן, להתחיל במשימה פשוטה יותר כמו הכרזה על שנת לימודים מסוימת כ"שנת הרציונאליות" 

 ם נבחרים של הגישה המדעית לכלל התלמידים.שבמסגרתה יונחלו ערכי
 

 כמה דברים שלא נכללו במכתב:
 במערכת החינוך של ימינו אפשר לקבל תעודת בגרות בלי ללמוד ולו מקצוע מדעי אחד.

אנחנו מלגלגים לפעמים על האמריקאים שהשפויים שבהם נאלצים לקיים מלחמה נגד גורמי הדת 
 המנסים להחדיר לימודי בריאתנות בטענה )המטומטמת( ש"יש לחשוף את התלמיד לכל הדעות".
אנחנו שוכחים, בלגלגנו כך, את העובדה שבישראל אין כל דילמה כזאת רק מפני שכל התלמידים 

 נות בבית הספר היסודי ורק אחוז זעום מתוכם נחשף לאבולוציה.לומדים בריאת
 

 אלו תוצאות של השפעת הדת על חינוך ילדינו עוד בטרם הופקרו בידי בנט.
נראה לי שבתקופת שר החינוך הנוכחי דווקא אימצו את הצעתה של פרופסור מסר ירון אבל טעו 

 ם כ"השנה של".בהבנת הנקרא והבינו את המילה "שנת" כ"השינה של" במקו
 נראה שהם פועלים כדי להכריז בקרוב על "מות הרציונאליות".
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 נופי רמות השבים
 דב זהר

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 שער אחורי
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